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Nieuwsbrief december 
2023 
 
Voor u ligt de nieuwsbrief van december. 
Na de verkiezingsstrijd voor de Tweede 
Kamer gaan we nu op weg naar de 
Europese verkiezingen. PvdA en 
GroenLinks gaan weer meedoen met één 
lijst. De vorige keer was de PvdA, onder 
leiding van Frans Timmermans, heel 
succesvol in Europa. We moeten nog 
bepalen wie de nieuwe lijsttrekker wordt 
en wie onze kandidaten zijn. Het congres 
in aanloop naar deze verkiezingen vindt 
plaats op 20 april in Apeldoorn. Daaraan 
voorafgaand kunt u stemmen voor de 
lijsttrekker (22-29 januari) en over de 
kandidatenlijst (6-20 februari).  
 
Wilt u iets kwijt over deze nieuwsbrief dan 
kunt u contact opnemen met de secretaris 
van de afdeling, Fimke Hijlkema, 
secretaris@pvdaooststellingwerf.nl  
Voor nu wensen wij iedereen een gezond, 
gelukkig en sociaal 2024.  
 

Terugblik Algemene 
ledenvergadering 
Tijdens de Algemene Ledenvergadering is 
Marco Hoogeveen gekozen als algemeen 
bestuurslid voor onze afdeling. Hij stelt 
zich verderop in deze nieuwsbrief aan u 
voor.  
In Ooststellingwerf gaan de komende 
jaren veel veranderingen in het 
buitengebied plaatsvinden. Het bestuur 
heeft er daarom voor gekozen om tijdens 
de ALV aandacht te besteden aan de partij 
die in de agrarische sector actief is op het 
terrein van landschapsbehoud en 
biodiversiteit. In onze gemeente is de 
Gagelvenne de vereniging die het 
agrarisch natuurbeheer uitvoert. Tjerk 

Hof, voorzitter van De Gagelvenne heeft 
ons na de pauze meegenomen in het werk 
van de Gagelvenne  
(https://gagelvenne.nl/). Het was een 
bijzonder geslaagde bijeenkomst. Jammer 
dat er zo weinig mensen zijn geweest.  
 

Even voorstellen: nieuw bestuurslid 
Marco Hoogeveen 

 
 
Beste leden, 
  
Tijdens de Algemene Ledenvergadering ben ik 
toegetreden tot het bestuur van de Afdeling 
Ooststellingwerf van de PvdA. Al jarenlang zit 
ik dicht tegen gemeentebesturen aan vanuit 
mijn werk en gedurende de jaren is mijn 
interesse in (met name de gemeente) politiek 
alleen maar toegenomen. Om deze reden ben 
ik in het afgelopen jaar lid geworden van de 
PvdA, waarbij ik door de zittende 
bestuursleden werd benaderd of ik ook 
interesse had om het bestuur te komen 
versterken. Gezien de korte periode dat ik nu 
lid ben heeft mij dat nog wel even tot 
nadenken aangezet, maar in overleg met het 
thuisfront heb ik uiteindelijk de stap genomen. 
  
Maar waarom dan de PvdA? Tja… van 
oorsprong kom ik uit een “rood nest” en is het 
sociaal-democratische gedachtengoed mij van 
huis uit meegegeven. Als ik zo om mij heen 
kijk dan zie ik door polarisering en 
individualisering een steeds verdergaande 
teloorgang van de rechten van sociaal-
zwakkere doelgroepen in onze samenleving. 

mailto:secretaris@pvdaooststellingwerf.nl
https://gagelvenne.nl/
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De laatstgehouden Tweede Kamer -
verkiezingen zijn hier een sprekend voorbeeld 
van. Om het tij te kunnen keren zullen we de 
schouders er onder moeten zetten. Alleen 
zullen we dat als partij niet kunnen, dus 
hebben we partners nodig bij deze klus, in 
welke vorm dan ook. 
  
Vanuit mijn lidmaatschap en mijn 
bestuursfunctie hoop ik daar een steentje aan 
bij te kunnen dragen. Wie ik ben? Geboren en 
getogen in Drachten, samenwonend met 
Grietje in Nijeberkoop en in het dagelijks leven 
werkzaam als Beleidsadviseur Openbare Orde 
& Veiligheid en Opvang Vluchtelingen bij een 
gemeente. Grietje en ik hebben een 
samengesteld gezin met vijf kinderen in de 
leeftijd van 21 tot 25 jaar, die nagenoeg allen 
al zijn uitgevlogen.  
Oorspronkelijk ben ik afgestudeerd in de 
Civiele Techniek en Bouwkunde, maar na mijn 
studie ben ik onderhand meer dan 30 jaar 
werkzaam op gebied van Integrale Veiligheid, 
waaronder 25 jaar als 
(beroeps)brandweerofficier. 
Ik hoop u in de nabije toekomst allen eens 
persoonlijk te kunnen ontmoeten en de hand 
te kunnen schudden! 
  
Met vriendelijke groet, 
  
Marco Hoogeveen.   

 
Verkiezingen Tweede Kamer 
Samen met GroenLinks, afdeling 
Ooststellingwerf, zijn we actief geweest 
met de campagne. Dit deden we door bij 
supermarkten te staan en met 
verschillende mensen te praten. Tijdens 
de gesprekken merkten we al dat de PVV, 
NSC en BBB goed gingen scoren. Het 
uiteindelijke resultaat voor ons was 25 
zetels. Helemaal niet slecht, maar het is 
niet genoeg om het initiatief te nemen 
voor een coalitie. We moeten nu maar 
afwachten wat de toekomst brengt.  

 

Van onze waterschapsbestuurder 

(Annelies Stolp)  
2023 een extreem nat jaar 
Regen, regen, regen. Op verschillende 
plaatsen in onze provincie zijn weer 
zandzakken geplaatst om laaggelegen 
gebieden te beschermen tegen hoog 
water. Wetterskip Fryslân staat op scherp! 
Er worden veel overuren gedraaid om al 
dat water tegen te houden en omhoog te 
pompen. Omhóóg te pompen? Ja: een 
groot deel van Friesland ligt immers 
méters onder zeeniveau. Bij extreme 
regenval zou de badkuip zomaar vollopen 
als al die 585 (vijf-honderd-vijf-en-tachtig!) 
poldergemalen niet op volle toeren 
zouden draaien! 
 

 
 
Woudagemaal op stoom 
Ook het 100 jaar oude Woudagemaal in 
Lemmer, dat alleen bij hoge uitzondering 
wordt ingezet, draait deze december-
maand al wekenlang. Het Woudagemaal is 
’s werelds grootste stoomgemaal dat nog 
in werking is en heeft de status van 
Unesco Wereld Erfgoed. Het is echt de 
moeite waard dit eens te bezoeken, zeker 
als de imposante machines draaien! Er 
worden rondleidingen gegeven en er is 
een prachtig bezoekerscentrum bij.  
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Hoog water, extreme droogte, 
watervervuiling, verzilting 
In deze natte periode moet het Wetterskip 
zoveel mogelijk water zo snel mogelijk 
afvoeren, maar om extreem droge 
periodes door te komen moet er juist 
zoveel mogelijk water worden vastge-
houden. Daarnaast heeft Wetterskip 
Fryslân de handen vol aan de 
waterkwaliteit. Watervervuiling neemt 
nog altijd toe. Medicijnresten, PFAS, 
microplastics, meststoffen, 
bestrijdingsmiddelen. De waterkwaliteit in 
Nederland ligt helaas nog ver beneden de 
vereiste Europese normen. De 27 
rioolwaterzuiveringen in Friesland moeten 
nodig gemoderniseerd worden om dit 
allemaal aan te kunnen. 
 
Kosten van waterbeheer lopen op 
Kortom, de taken van waterschappen 
worden niet alleen complexer, maar ook 
duurder. Annemiek Nijhof, Directeur van 
onderzoeksinstituut Deltares, voorspelde 
onlangs: “waterschappen worden de 
komende tien jaar twee keer zo duur”. 
Daar zullen we het mee moeten doen. 
 
Rechtvaardig belastingstelsel 
Als PvdA-fractie zijn wij van mening dat de 
verdeling van waterschapslasten eerlijker 
kan en moet. Er is een nieuw 
belastingstelsel in de maak, dat volgend 
jaar door de Tweede Kamer zal worden 
aangenomen. Onze collega fractieleden in 
Den Haag zullen er alles aan doen om te 
zorgen dat het principe ‘de vervuiler 
betaalt’ beter wordt ingebouwd in dit 
nieuwe stelsel. Ook het vergunningen-
stelsel voor afvallozingen moet beter en 
vooral strenger. Er worden nog veel te 
veel lozingen oogluikend toegestaan 
doordat er niet of slecht wordt 
gehandhaafd.  

Van de fractie 

Beste leden van de PvdA! Een korte 
bijdrage aan de nieuwsbrief van de fractie. 
 
Kort, want wij zijn eigenlijk wel aan een 
rustperiode toe. 
Sjonny belde mij kortgeleden vanuit zijn 
auto. Wij hadden die avond 
raadsvergadering. Diverse moties en 
amendementen waren ingediend. 
Sommigen op het laatste moment één 
avond voor de vergadering en één net 
voor het begin van de vergadering. 
Als je werk hebt, dan is er gewoon geen 
tijd om dat alles te verwerken. Een goede 
voorbereiding in een fractievergadering 
helpt ook niet. Je wordt dan even geleefd 
bij/in de waan van de dag. 
Dat is, vinden wij, niet goed.  Wij doen er 
dan ook niet aan mee. Wij stemmen tegen 
dit soort moties en amendementen 
waarbij de waan leidend is.  
 
De fractie probeert goed de grote lijnen in 
de gaten te houden. Wij proberen uit te 
zoeken hoe zaken echt in elkaar zitten en 
gaan op bezoek en bekijken objecten 
terplekke. Ook vragen wij gesprekken aan 
met betrokkenen. Dat is de leidraad voor 
ons werk. 
 
Voorbeeld: in de afgelopen 
raadsvergadering van 19 december moest 
besloten worden over het meerjarige 
onderhoud van diverse gebouwen. Wij 
hebben aangekaart dat er sterk op het 
onderhoud kan worden bezuinigd. Wij 
waren op vele locaties geweest. Wij weten 
dat in de komende jaren veel gebouwen in 
het kader van het “accommodatiebeleid” 
moeten worden vervangen. Dan ga je 
natuurlijk niet investeren in die (meest 
oude) gebouwen. Het college 
presenteerde nu een geheel aangepast 
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onderhoudsplan. Heel realistisch. Een 
grote besparing t.o.v. eerdere plannen. 
Binnen de raad, bij zowat alle partijen, is 
er nu een grote betrokkenheid bij dit 
onderwerp. Dat is prima! 
 

 
 
Trouwens: het accommodatiebeleid van 
de gemeente is een ambitieus plan om 
gemeentelijk vastgoed te verduurzamen, 
inclusief mogelijke verbouwingen of 
nieuwbouw van gebouwen zoals 
dorpshuizen. In het voorjaar volgt meer 
informatie hierover. Momenteel is er een 
enquête beschikbaar op de 
gemeentewebsite waarin inwoners hun 
mening over accommodaties kunnen 
delen. Deze enquête is van belang voor 
alle inwoners en heeft directe invloed op 
de leefbaarheid. Wij roepen alle lezers op 
om deel te nemen aan de enquête via 
https://www.ooststellingwerf.nl/vragenlijs
t-accommodaties om zo effectieve 
burgerparticipatie te waarborgen en een 
goed beeld van de inwonersstandpunten 
te verkrijgen. Bedankt voor uw deelname! 
 
Een ander voorbeeld: onze gemeente is 
één van de goedkoopste gemeentes wat 
betreft de OZB. Wij zitten maar liefst 16% 
onder het gemiddelde in Nederland. Dat 
lijkt leuk, maar het betekent wel dat je het 

enige instrument dat de raad heeft om 
geld te “krijgen” niet (of slecht) gebruikt. 
Deze raad en het college zijn zeer 
ambitieus. Wij willen van alles doen en 
uitvoeren. Dat is mooi! Maar het moet wel 
worden betaald. Wij hebben aangegeven 
dat er vóórdat verdere plannen worden 
gemaakt ook gekeken moet worden naar 
de financiering. Een stappenplan welk geld 
wanneer nodig is. En de OZB verhogen is 
dan een optie.  
 
Maar nu eerst even niets. Uitrusten en 
nieuwe energie opdoen, en natuurlijk met 
familie en vrienden de kerst “beleven”. 
We beginnen dan weer in de tweede week 
van 2024. Wij wensen jullie allemaal (en 
onszelf ook) een goed en energiek 2024 
toe. 
 

Van de wethouder  
(Jelke Nijboer)  
Participatie 
Een onderwerp dat de laatste tijd veel in 
het nieuws is omdat er veel vraag is naar 
nieuwe werknemers. 
Er is een tekort aan werknemers op alle 
niveaus en dat biedt kansen aan mensen 
die in de bijstand zitten, maar ook graag 
op hun niveau een steentje aan de 
maatschappij willen bijdragen. Daar gaan 
soms hele lange processen aan vooraf. 
 
Als je al een aantal keren op proef 
geweest bent bij verschillende bedrijven 
en je krijgt steeds te horen “leuk maar niet 
goed genoeg” dan doet wat met je 
eigenwaarde. Je wilt niet weer gekwetst 
worden en blijft liever in de veilige 
thuisomgeving. Logisch! 
 
We kijken tegenwoordig dan ook beter 
naar de persoon en welke route het beste 
bij de persoon past. Dan kun je op 

https://www.ooststellingwerf.nl/vragenlijst-accommodaties
https://www.ooststellingwerf.nl/vragenlijst-accommodaties
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verschillende niveaus instappen. De één 
kan gemakkelijk naar werk geleid worden 
en de ander heeft meer begeleiding 
mogelijk. In het laatste geval staat werk 
niet eens voorop maar het kan inhouden 
dat er begonnen wordt met sporten om 
kennis te maken met anderen en meer het 
huis uit te komen. De volgende stap kan 
vrijwilligerswerk zijn. Eerst in een paar 
uren en als dat bevalt kan dat uitgebreid 
worden. 
 
Zo proberen we toch mensen een nuttige 
daginvulling te geven waar misschien 
uiteindelijk een baan uit voort komt. En 
dat kunnen een aantal uren zijn en blijven 
maar dat kan ook uitgroeien tot een 
zelfstandig leven buiten de bijstand. 
 
Het vervelende is wel dat al het geld dat er 
verdiend wordt van de bijstandsuitkering 
ingehouden wordt. En dat vind ik een heel 
vervelende. In de gemeente Ooststelling-
werf krijgen de mensen maximale onder-
steuning en als er mogelijkheden zijn om 
de mensen een extraatje te geven dan 
doen we dat. 
 
Er is laatst een onderzoek geweest van de 
Rekenkamercommissie en uit dat 
onderzoek bleek dat wij het niet slecht 
doen en dat wij als gemeente goed scoren 
op het gebied zoals ik hierboven 
beschreven heb. Natuurlijk is dit een 
samenspel tussen de persoon die wat 
doen wil, de jobcoach en de werkgever. 
Gelukkig hebben wij in Ooststellingwerf 
een groot aantal betrokken werkgevers en 
het lukt vaak om een plekje te vinden. 
 
We hopen nog veel mensen een plek te 
kunnen geven en ze op hun niveau aan de 
maatschappij mee te laten doen. 
 

Voorspoedig 2024! 
 

Het Gewest  
Het gewestelijk bestuur wil graag met alle 
leden in Fryslân in gesprek. Zij organiseren 
daartoe digitale ledengesprekken. Op de 
website van de PvdA Fryslân 
https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestel
ijk-bestuur/ ziet u wanneer er weer een 

gesprek plaats zal vinden.  
 
Het Gewestelijke bestuur nodigt u 
allemaal uit voor de nieuwjaarsbijeen-
komst op zaterdag 13 januari 2024. Voor 
meer informatie: zie hierna.  

 
Nog wat data om te noteren 
Nieuwjaarsbijeenkomst Gewest Friesland:  

13 januari 2024, vanaf 16.00 uur. 
Plaats: Neushoorn café 
(Ruiterskwartier 41, Leeuwarden)  

 
Algemene voorjaarsledenvergadering: 
 21 maart 2024, 19.30 uur  
 
Europese verkiezingen:  
 6 juni 2024  
 
Start vergaderseizoen:  
 7 september 2024 
 
Algemene najaarsledenvergadering: 
 21 november 2024, 19.30 uur 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestelijk-bestuur/
https://friesland.pvda.nl/nieuws/gewestelijk-bestuur/
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Contactpersonen PvdA Ooststellingwerf 
Wethouder 
Jelke Nijboer, j.nijboer@ooststellingwerf.nl 
 
Fractie 
Bart Polpe, fractievoorzitter, fractie@pvdaooststellingwerf.nl  
Jan Vledder, raadslid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Sjonny de Jong, raadslid,  fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Olphert Smit, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
Inti Meijerhof, commissielid, fractie@pvdaooststellingwerf.nl 
 
Waterschapsbestuurder 
Annelies Stolp, astolpdeboer@hotmail.com  
Bestuur 
 
Marian Jager, voorzitter 
Olphert Smit, penningmeester 
Fimke Hijlkema, secretaris 
Reika Dijkstra, bestuurslid 
Marco Hoogeveen, bestuurslid 
U kunt het bestuur bereiken via secretaris@pvdaooststellingwerf.nl of 06-51506168 (Fimke Hijlkema)  
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